
 

 

 

Hermed sendes foreløbig besvarelse af spørgsmål nr. 57 (Alm. del), som Udvlaget for 

Landdistrikter og Øer har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 30. juni 

2023. 

 

Spørgsmål nr. 57:  

”Vil ministeren kommentere debatindlæg ”Kalundborg kommunes forslag til nye fær-

ger vil medføre stort merforbrug af energi og CO2-udledning”, Sejerø Følgegruppe, 

24. april 2023, jf. ULØ alm. del - bilag 99 og ”Ny færge til Sejerø - Baggrund, behov og 

løsningsforslag!”, Sejerø Følgegruppe, den 19. marts, jf. ULØ alm. del - bilag 88 og 

indhente oplysninger der belyser, hvorledes der - ifm. indførelse af et standardfærge-

koncept - er foretaget analyser af de enkelte øers trafikmønstre for passagerer, hvor-

ledes der er taget højde for, at sødygtighed og komfort for passagerer er forskellig af-

hængig af farvand og Ø-beliggenhed, og hvorledes de berørte borgere er blevet ind-

draget i undervejs i processen? 

Spørgsmålet stilles som opfølgning på foretræde ved Sejerø følgegruppe den 21. juni  

2023.” 

 

Foreløbigt svar: 

Grundet sommerferieperioden er det ikke muligt at besvare spørgsmålet inden for 

fristen. Jeg forventer at kunne besvare spørgsmålet endeligt ultimo august 2023. 
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